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مص  خص   الترشيح هصو تننيصة اساسصية ظ نةراصة الصتحكم والهندسصة وتسصتخدم لتنصدار ظالصة النةصام
راصة لأنةمصة على وجه الخصوص، تعتص  تننيصات الترشصيح  و . سلسلة م  النياسات الممزوجة بالضجيج

.ميةالمناورة وتتبع الهدف والتي تتميز بسلوكيات عالية الداناميكية، ال خطية وغير الحت

 PFتصصم اقصصتراا خوار ميصصة جداصصدة لمرشصصح هجصص  تجمصصع مصصا بصص  خوار ميصصة مطصصورة لمرشصصح الجسصصي ت 
عصلى بحيث اتم الاستفادة م  مزااا ك  الخوار ميت  والحصصو ،UKFوخوار مية تكيفية مطورة لمرشح 

 خطيصة مرشح مت  ضد الضجيج غير الغاوسي والمتغصير مصع الصزم  وقصادر عصلى التكيصلأ مصع الأنةمصة ال
لأ مع داناميكيصة اظهرت النتائج ان الخوار مية المنترظة نجحت بالتكي. والداناميكية وبأقل كلفة ظسابية

تانصة اننصا  النةام ال خطي والتعامل مع الضجيج غير الغاوسي للنياسات وذلك بتنصدام دقصة عاليصة وم
تندار ظالة النةام
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Filtering is a fundamental technique in control theory and engineering and is used to estimate 
the state of a system from a series of measurements mixed with noise. In particular, filtering 
techniques are essential for manoeuvring and target-tracking systems with highly dynamic, 
nonlinear and uncertain behaviours. A new hybrid filter algorithm has been proposed that 
combines an algorithm developed for the particle filter PF and an adaptive algorithm 
developed for the filter UKF, to take advantage of both algorithms and obtain a filter that is 
robust against non-Gaussian and time-varying noise and can adapt to nonlinear and dynamic 
systems with the lowest computational cost. The results showed that the proposed algorithm 
succeeded in adapting to the nonlinear system dynamics and dealing with the non-Gaussian 
noise of the measurements by providing high accuracy and robustness while estimating the 
state of the system.


	Slide 1
	Slide 2

